
LEZIONE 6

VERBI IRREGOLARI



ANDARE = іти кудись – використовується з прислівниками 
A (коли рух у якесь не фізичне місце) = vado A casa, vado Al lavoro, vado Al parco
A (коли ідемо щось робити - A+інфінітив) = vado A lavorare, vado A ballare, vado A passeggiare
DA(коли рух до людини) = vado DA mamma, vado DAL medico, vado DA Maria
__________________________________________________________________________________________
VENIRE =має 2 значення 
1) іти кудись з кимось або до когось (з людиною яка говорить) – використовується з прислівниками
СON (компанія, «З») – vieni CON me, vengo CON te, vengo CON il cane  
A (рух у фізичне місце) – vengo Al ristorante CON te , vengo A casa tua
DA (рух до людини) – vengo DA te domani

2) Походження звідкись – використовується тільки з DA - 
vengo DA Roma, vengo DAL lavoro, vengo dal supermecato, vengo DALL’Ucraina



ВИНЯТКИ 
Використовуємо IN замість А з 
- Країнами – vado IN Ucraina, vado IN Francia
- Регіонами – vado IN Puglia , vado IN Trentino
- Загальними публічними місцями -  vado IN centro, vado IN biblioteca, vado IN piscina etc.

qui, qua – тут / сюди      vieni qui               là, lì – там/ туди                        vai li
Laggiù – там знизу                                      lassù – там зверху
Quaggiù – тут знизу                                     quassù – тут зверху







STARE = перебувати 

1) У фізичному місці - Io sto a casa , Io sto al parco , Io sto a scuola
2) Стані здоров’я – Io sto bene, Io sto male.  COME STAI?

3) Стані дії (+ANDO/ENDO) – Io sto cantando , Io sto dormendo 











     Esercizi!     Esercizi!     Esercizi!                             



 Carletto


